
 

 

 

 

ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

Αικατερίνη Σπυριδάκη – Βουλευτής Ν. Λασιθίου 

 

 

Αθήνα, 06 Ιουνίου 2025 

 

ΑΝΑΦΟΡΑ 

 

Προς: τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ. Σταύρο Παπασταύρου 

 

ΘΕΜΑ: « Απόφαση Δημοτικού Συμβουλίου Ιεράπετρας σχετικά με την Απόσυρση του 

ΠΔ 129/2025 για την Οριοθέτηση Οικισμών κάτω των 2.000 Κατοίκων » 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Σας καταθέτω ως Αναφορά την υπ’ αριθμ. 89/2025 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου του 

Δήμου Ιεράπετρας (ΑΔΑ: Ψ6ΖΨΩΡ8-43Σ), με την οποία εκφράζεται με σαφήνεια η έντονη 

αντίθεση του Δήμου στην εφαρμογή του ΠΔ 129/2025 (ΦΕΚ Δ’ 194/15.04.2025), το οποίο 

αφορά στον καθορισμό των κριτηρίων, του τρόπου και των διαδικασιών οριοθέτησης των 

οικισμών με πληθυσμό κάτω των 2.000 κατοίκων. 

Η απόφαση τονίζει ότι η εφαρμογή του ΠΔ θα επιφέρει σοβαρές αρνητικές συνέπειες στην 

οικιστική ανάπτυξη, στην αξιοποίηση της ιδιωτικής ακίνητης περιουσίας, στην πληθυσμιακή 

συγκράτηση και εν τέλει στη βιωσιμότητα ολόκληρων περιοχών, όπως την Ιεράπετρα. 

Επισημαίνεται επίσης ότι το Προεδρικό Διάταγμα καταρτίστηκε χωρίς προηγούμενη 

ουσιαστική διαβούλευση με την Τοπική Αυτοδιοίκηση και τους τεχνικούς φορείς, 

παραγνωρίζοντας τις ιδιαιτερότητες των ορεινών και νησιωτικών περιοχών. 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΑΝΑΦΟΡΩΝ:

2200

Ημερομ. Κατάθεσης:

11/6/2025



Κατόπιν των ανωτέρω, παρακαλώ όπως ληφθούν υπόψη οι επισημάνσεις της Τοπικής 

Αυτοδιοίκησης και ειδικά του Δήμου Ιεράπετρας, να εξεταστεί άμεσα η δυνατότητα 

απόσυρσης ή ουσιαστικής τροποποίησης του ΠΔ 129/2025 και η διατήρηση της υφιστάμενης 

κατάστασης με νομοθετική ρύθμιση, και να υπάρξει πλήρης ενημέρωση της Βουλής για τις 

προθέσεις σας, αναφορικά με τη διαμόρφωση ενός πιο λειτουργικού και κοινωνικά δίκαιου 

πλαισίου οριοθέτησης οικισμών. 

Δεν μπορούμε να μιλάμε για συγκράτηση πληθυσμού και βιώσιμη ανάπτυξη της υπαίθρου, 

όταν θεσμοθετούνται ρυθμίσεις που ακυρώνουν τη δυνατότητα αξιοποίησης της ιδιωτικής 

περιουσίας και οδηγούν σε πλήρη στασιμότητα τους μικρούς οικισμούς της ενδοχώρας. Η 

πολιτεία οφείλει να ακούσει τη φωνή των τοπικών κοινωνιών και να επανεξετάσει άμεσα το 

εν λόγω ΠΔ. 

Επισυνάπτεται το σχετικό έγγραφο. 

 

 

Η Αναφέρουσα Βουλευτής 

 

Αικατερίνη Σπυριδάκη 

 

 

 

 

 

 

  



 
 

 

 



 



 



 



 



 



 
 



 




